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Besvarelse af spørgsmål 322 alm. del stillet af Erhvervs-, Vækst- og 
Eksportudvalget den 24. august 2012.

Spørgsmål:
Har regeringen en politisk målsætning om, at der via en bølge af fusioner 
skal ske en reduktion i antallet af banker og sparekasser med et endemål 
på 10-15 storbanker? I bekræftende fald, finder ministeren en sådan ud-
vikling hensigtsmæssig i forhold til målet om et Danmark i balance samt 
en velfungerende finansiel infrastruktur som forudsætning for vækst og 
jobskabelse og et aktivt fritidsliv i alle dele af landet?

Svar:
Det er mit og regeringens mål, at vi har en sund og robust banksektor. 
Den er afgørende for at skabe vækst og stabilitet. Jeg synes, det er glæde-
ligt, når sunde banker fusionerer med banker i problemer, så det dermed 
undgås, at banken skal afvikles. Det har der været flere gode eksempler 
på, og det viser, at den finansielle sektor selv er villige til at tage ansvar 
for dens problemer. Bankpakke 4 blev ligeledes lavet for at give incita-
ment for bankerne til at overtage nødlidende pengeinstitutter.

Jeg har ikke et mål for hvor mange eller få banker og sparekasser, der 
skal være. Mit mål er, at danske banker er robuste og levedygtige banker 
som muligt.
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